
Skolebestyrelse 

Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

Mandag d.23/8 2021  
Kl 18-21 på Østervangsskolens lærerværelse 
Referent: Nini 
(Referat sendes til deltagerne og lægges på skolernes hjemmeside  
Deltagere/inviterede:  
Susana Pajares Tosca, Andreas Malmmose Johansen, Mette Trebbien Rønne Pedersen, 
Lisbeth Rosenørn, Iben Nybjerg, Christian Hjortgaard, Sofie Østergaard Bagge, Christian 
Trolle Andersen, Lone Feld, Frank Hyldal, Elevrepræsentanter, Lasse Frendrup, Vibeke 
Pakkenberg, Sofie Frost Bondorf, Nini Vilhelmsen, Anders Ramsing, Kasper Broeng, Esben Ro 
Egebo Buhl 
 
Afbud: Sofie Østergaard Bagge, Andreas M. Johansen, Lone Feld , Christian Hjortgaard, 
elevrepræsentanter,  
 

 

 

 

Dagsorden 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 



1 18.00 Dagsorden og godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Referat og dagsorden godkendt. 
Der er fejl i nummereringen af punkterne. Disse 
er rettet i referatet. 

 

2 18.03 Hvem skriver og sikrer udsendelse af 
forældre-info ? 

Susana  

3 18.05 Gennemgang af hængepartier fra tidligere 
SB-referater 

Ingen  

Sager 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

4 18.10 Revision af mødekalender 

 Susana fremlægger forslag til 
revideret mødekalender. (Se bilag) 

 Mødet i september flyttes pga. info 
aften i Vor Frue 

 Der er indlagt formøder mellem 
formand og skoleleder.  

Susana fremlagde forslag til ny dato for 

septembermødet samt møde- og formøde plan 
for skoleåret.  
Planen godkendt.  
 

  

5 18.15 Idræt – status fra arbejdsgruppen 

 Arbejdsgruppen givere status for sit 
arbejde. 

Vi startede med at se pigernes og drengenes 
omklædningsforhold. 
Iben fremlagde arbejdsgruppens overvejelser: 

- Spørgeskema til eleverne om bade- 
forholdene 

- Køreplan for arbejdet med at få flere 
elever til at gå i bad efter idræt. 

- Analyse af tilbagemeldingerne fra 
spørgeskemaet. 

- Evt. revidering af principper for idræt og 
bad 

Kommentarer: 
Frank: Elevrådet skal på banen frem for alle 
eleverne. 
Susana: Kommer elevrådet på banen er det 
nemmere efterfølgende at samle op. Fornuftigt 
oplæg. 
Christian: Principper kan omhandle faget, noget 

Arbejdsgruppen 
arbejder videre. 

Eleverne skal 

høres via 
elevrådet og 

derefter kan 
bestyrelse 
påbegynde 

arbejde med at 
udarbejde 
principper 

 
Kasper sender 
materialet 
videre til Hanne 
E. 



om kroppen, forældreinddragelse 
AR: Fedt at I går i gang, området trænger til at 
have fokus.  
Der er sat gang i indkøb af musikanlæg til brug 
ved omklædningen (låses ind så det er til 
skolebrug) og forhæng. 
God ide at bringe elevrådet i spil. 
Mette: Oplever at det løber lidt af sporet, når 
der sættes ind med indkøb før proces. Kan vi 
komme i dialog med Nadia, da SB jo gerne vil 

hjælpe. 
 
Sofie B:Kan det komme ind i uv. bl.a. omkring. 
kropsforståelse? 
 
Iben: Hvad er det vi arbejder med? Musik og 
forhæng løser jo ikke problematikken omkring 
den manglende vedligeholdelse af 
omklædningsforholdene. 
 
Esben: Forældreopbakningen er væsentlig, 
børnenes stemme er vigtig. 
 
Kasper: Glad for afsættes fra SB. 
Vi har en udfordring med 
omklædningsforholdene, men er det i 
overensstemmelse med det elever siger? 
 
Christian: Behov for feedback fra eleverne. 

 
AR: Kan vi have elevernes stemme med, som 
ikke er fra et spørgeskema? Bestyrelsen 
arbejde er bl.a. at arbejde med principper og 
budgettet.  



Principperne er afsættet for at bringe evt. 
renoveringen af forholdene videre til SBU. 
 
Lisbeth: Duften af den kommunale virkelighed i 
omklædningsrummene! Grundlæggende 
manglende vedligeholdelse. 
Løsning på den korte og den lange bane. 
 
Kasper: Det er ikke skolens budget der 
renoverer, udgiften hører til Ejendomme. 

 
AR: Der er aftalt bygningssyn med skolens 
service mand Andreas 
Konklusion:  
Arbejdsgruppen arbejder videre. Eleverne skal 
høres via elevrådet og derefter kan bestyrelse 
påbegynde arbejde med at udarbejde 
principper. 
Kasper sender materialet videre til Hanne E. 



6 18.20 Aflevering af børn i indskoling 

 Under Corona har forældre afleveret 
deres børn uden for skolen – på 
begge skoler.  

 På baggrund af erfaringer med at 
børnene selv går ind i skolen ønskes 
en drøftelse af praksis fremad. 

Christian: Det er så fedt at aflevere børn uden 
for. Børnene er vokset enormt. Bliv endelig ved. 
 
Lisbeth: Aflevering uden for drøftes også hos 
børnehaverne. Mere selvstændighed hos 
børnene, så det er helt i orden. 
 
Susana: Er enig i ovenstående. Vi vil gerne 
udvikle selvstændige børn. Selvfølgelig med 
øje for særhensyn, når et barn ind i mellem har 

har det behov. 
 
AR citat fra Steen Larsen: ”Vi stjæler 
kompetencer fra børn hver gang vi gør noget 
som de selv kan”:  
 
Konklusion: 
Bestyrelsen bakker op om, at forældrene 
afleverer børn uden for.  

 

7 18.40 SFO VFS 

 NV fortæller om fremmøde i SFO i 
ferien – og overvejelser om styrkelse 
af det pædagogiske tilbud i ferierne. 

Feriefremmøde på VFS 
NV fremlagde oversigt over antallet af børn, der 
mødte i SFO fra uge 26 – 31.  
NV:  

- Få børn i ugerne 28+29+30 (mellem 2 – 
6 børn), hvilket udfordrer det 
pædagogiske tilbud.   

- Vi kan give børnene et bedre 
pædagogisk tilbud i de uger ved at 
arbejde tættere sammen med SFO 

Østervang 
- Der vil følge kendte voksne fra SFO VFS 

med til ØST, og der er mulighed for at 
have dage i SFO VFS hvor børn og 
personale fra både ØST og VFS er i VF. 

Christian og 
Nini drøfter 
tiltaget med 
skolens 
forældre på 
kommende 
forældremøde. 



Bestyrelsen havde en god drøftelse, og bakker 
op om forslaget. Det blev aftalt at drøfte det 
med forældrene i Vor Frue – før der tages 
endelig stilling.   

 



 19.00 Pause   

8 19.10 Eksterne medlemmers 
Sætter vi de eksterne medlemmers 
kompetencer i spil? 

Vor Frues puls og Ungdomsuddannelserne. 
 
Susana orienterer om baggrunden for punktet: 
Hvordan sættes de eksterne medlemmers 
kompetencer i spil? 
 
Lasse: Glad for forespørgslen, ikke alle punkter 
er lige relevante på et bestyrelsesmøde. Vil 
gerne bidrage med input omkring emner de 
hører om fra deres unge. Måske et fast punkt 
på dagsordenen ”nyt fra eksterne medlemmer”? 
 
Brobygningsprogrammet kunne lægge op til at 
høre elever om, hvad de efterspørger? 
 
Kasper: Hvad sker der med eleverne, når de er 
videre på ungdomsuddannelser – efter et år?. 
Hvad rører sig på ungdomsuddannelserne 
kunne være interessant at høre om. 
 
Iben: Dejlig med fokus på at høre om input fra 
eleverne. Overgange fra grundskolen til 
ungdomsuddannelserne er interessante. 
 
Vibeke: Interessant at høre om, hvad der rører 
sig i folkeskolen, hos eleverne og forældrene. 
De fede uddannelsesmiljøer gør vi meget ud af. 
Vi har en bred samarbejdsflade, og vi kan med 

den brede viden vi har, lave en rigtig god 
overgang. 
 
AR: Godt at have punktet på dagsordenen. En 
ide at holde møder hos de eksterne? 

 



Vi skal også huske at have VF sjælen med på 
møderne. 
 
Sofie B 
Berigende at være med i bestyrelsen, og 
samtidig opleve den gode og konstruktive 
dialog, der eksisterer i bestyrelsen på begge 
skoler vegne. 
 



9 19.30 Midler til fysiske rammer og læringsmiljøer Anders orienterede. 
1. Ejendomsservice er flyttet væk fra 

skolen. Det giver udfordringer i forhold til 
den almindelige vedligeholdelse. En 
evaluering i kommunen er i gang. På 
Østervang er der aftalt en 
bygningsgennemgang med deltagelse af 
servicemedarbejder og basekoordinator.  

2. Projekt udsatte boligområder og fravalg 
læringsmiljø. 

a. Der er en mindre sum penge på vej 
til læringsmiljøet på skolen. 

3. Et projekt om omdannelse af 
Østervangscenteret er i gang. Anders 
sidder i styregruppen. For sakolen 
omhandler det blandt andet  

a. Passage mellem flaggård og 
klubgård uden for skolen 
åbningstid. 

b. Indgangsparti 
c. Udeområdet primært omkring 

klubgården 

 

 

10 19.50 Bestyrelsesdeltagelse i forældremøder 

 Forslag om at en repræsentant fra 
skolebestyrelsen deltager i 
forældremøder i alle skolens klasser. 

 Fordeling af klasser mellem 
bestyrelsens forældrevalgte 

medlemmer. 

1.A og 1.B 18/8 - 
2.A og 2.B 23/8 (Susana) 
3.A og 3.B 8/9 (Andreas + Chr.Hjortgaard) 
4.A og 4.B 24/8 (Susana) 
5.A og 5.B 6/10 (Lisbeth) 
6.A og 6.B og 6.C 1/9 (Iben) 

7.A og 7.B 23/9 (Iben) 
7.M på deres overnatningstur 
8.A og 8. B 8/9 (Mette) 
8.C 13/9 (Susana – kl. 18.00) 
8.M 13/9 kl. 18.00 (Susana – kl 17.00) 

 



9.A og 9.B og 9.C og 9.M 7/9 (UU fra 17-17.30) 
(Iben) 
 
Indskoling VFS: Christian T. Andersen 

 



Orientering 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

11 20.10 Formanden  

 Forældreseminar: 18 september 

 Tilbagemelding fra Skole/klub forum 
Roskilde Kommune – (se bilag) 

 Skole og Forældres Landsmøde i 
november 

 Kommentar om hjemmesiden  

Susana: 
Kort orientering om programmet for Seminariet 
d. 18. september. Arrangementet finder sted 
Roskilde Tekniske Skole kl. 10 – 16. 
 
Online møde med drøftelse af, hvordan 
eleverne kommer tilbage til fysisk uv. fokus på 
at genetablere relationer og fagligheden hos 
eleverne.  
 
Landsmøde –hvem har lyst til at deltage? 
 
Hjemmesiden. Kan bestyrelsens område 
justeres så nyeste referater ligger øverst. 
Ønsker billeder af bestyrelsesmedlemmerne 
 

 

12 20.25 Skoleledelsen 

 Nyt skoleår 

 Personale 

 Klasser 

 Særlig indsats 

 Ny pausestruktur 

 Ny portal 

Corona: 
Vi er kommer rigtig godt i gang med det nye 
skoleår, og vi oplever en rigtig god stemning og 
god tone. Som i udgangspunktet er skoleåret 
mere almindeligt: 

- Ingen nødundervisningsbestemmelser 
- Vi har valgfag 
- Eleverne har igen idræt med bad 
- Pauser på kryds og tværs af klasser 
- Fællessamlinger 
- Ved smitte udbrud er der nye 

retningslinjer og smitteopsporing. 
Nærved ikke hele klassen 

- Klasser kan have musik  
- Der er fortsat fokus på hygiejne og 

retningslinjer for faglokaler 

 



- Vi oplever et forældrepres ved 
smitteudbrud, da forældrene kan have 
modsatrettede interesser. 
 

Nyt skoleår byder på:  
- Kortere skoledage og flere tovoksen 

timer 
- Personale goddag og farvel: 

o Anne Sofie og Bente (BB) er 
stoppet ifm sommerferien. 

o Christina (CP), Erika (ET), Astrid 
(AJ), Rachel samt en fysik-/kemi 
lærer er nyansatte, og CP har 
overtaget BB klasse. 
Gruppe o har ansat Julia.  ET og 
AJ er ekstra ressourcer (faglig 
Løft) ind i klasserne indtil 
årsskiftet. 

o Margit er stoppet, og Maria er 
ansat som ny pædagog i SFO. 

- Nye klasser: 
o Oa, 0b, 4ab, 7m 

- Særlig indsats 
o Ekstra hænder (AJ + ET) 
o Ekstra midler (AJ +ET) 
o  

Ny pausestruktur: 
Længere spisepause kl. 11.20 – 11.40 og 
derefter frikvarter 11.40 – 12.20. I frikvarteret 

har eleverne mulighed for at deltage i planlagte  
Aktiviteter. 
 
Ny portal 
Roskilde kommune har valgt en ny platform, 



hvor der udarbejdes obligatoriske ugeplaner og 
årsplaner. Elevplaner er frivillige  
 
Der er planlægt en pæd weekend d. 8. og 9. 
oktober for hele personalet på de to skoler med 
inspirerende oplægsholdere.  
 
Trafikfolderen er her ved skoleåret start igen 
sendt til forældrene på ØST 



13 20.40 Meddelelser fra andre Frank: Trafikkaos på Astasvej. OBS når det 
bliver mørkt. 
Christian: Kan skiltningen være tydeligere? 
Iben: Kan svømmebussen holde et andet sted 
end Astasvej? 
Kasper: Skolepatruljen med elever fra 8. årg  
starter igen så hurtigt det er muligt. 
 
Legepatruljer i 10 pausen. 
 

Det etableres diskgolf på skolens arealer (det 
lille skovstykke og inde på skolen) i samarbejde 
mellem SFO, klub og skole. 
 
Der er sat gang i et film projekt + billedbank 
omhandlende ØST. 
 
Musik på skolen: Pt har skolen et mellemtrins 
band, klub-band, udvidet rytmik tiltag og SFO 
har om mandagen et musisk tiltag. 
 
”springbrættet” på 6 årg. ligger nu om 
torsdagen efter elevernes skoleskema. 
 
Esben SFO: Tilmeldt hockey turnering, der 
trænes i idrætstimerne. 
Der er igangsat projekt ”indretning af SFO” 
 
Nini: 

Vellykket forældre-/elev arrangement. 
 
37 ansøgere til den ledige SFO pædagog 
stilling. Stærkt ansøgerfelt – der er 
ansættelsessamtaler d. 25. august. 

 



 
Lisbeth: Tour de France med start fra Astasvej 
d. 2. juli, er der mulighed for at skabe 
opmærksomhed i løbet af foråret og op til 
starten?  
 
 

14 20.45 Eventuelt  
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 


